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1971 assassination attempt in Cuba.
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TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)
; (5]
a FROM: SAC, SAN JUAN ((65-514)) (P)

suBJECT: (OcELoT ()

IS~-CUBA

i

Re San Juan teletype to Bureau(May 2{:}1977,(j5:]

Enclosed for the Bureau ave five copies of an
FD-302 reflecting interview -of (the subject on May 23)) 1977.( SJ

Bureau is requested to forward two copies to 8SAC

- »

Miami.

When no response to questions[ésked by CUIS in video~(_SJ
tape session is furnished, sourcéjansweraﬂ with generalities, as
in questions about life in Cuba under Batista,(ér with specific
information previously furnished Li)%?1§£ such as participation in
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5/25/77
TO: DIRECTOR, FBI (105-152711)
SUA

FROM : sac, say Juan((es-514)) (»)

N
SUBJECT ; (?csLOT:yﬁﬂ

_ “IS-CUBA

Re San Juan teletype to Buresu May E%} 1977.(:5:)

Enclosed for the Bureau are five copies of an
 FD-302 reflecting interview ofCE?e subject on May ?53 1077.CS )

Dureau is requested to forward two copies to SAC,
Miami, ‘

W¥hen no response to questions(ﬁéked hy CUIS in viﬁeo-(fs;j
tape session is furnished, source)answered with generalities, as
in questions about life in Cuba under Batista,(E} with specific
information previously furnished to CUIS, such as participation in
1971 assassination attempt in Cuba?j[?
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o On 633/ "Q 1977 6 conf*ugm‘l 1 source, ‘whe has
"pvov1ded relidble TAformatIon in the past ) was 1ntervleve¢“ '
"',;Spcc1al ngente of the Teder Bureau of ¢nveat3.gatlon ‘an
advised that. cnémv 18, 1977 ) he (ade a telephone call {from
Puerto Ricolto the C uban Emoassy in Mexico City, Mexico
asked for The Viece Counsel. [Source ufﬁd a Dre"lousiy' s )
arranced statement concerning the statu of a visa to s1g1‘a3
the Embassy that he would be traveling to “.czzlco C:Ltv Source
@:tated A_t-‘agthe secretary-who. handled the. nayll ‘in ‘the Cuban ..
‘Embassy (appeared not to mecognize the. slgnzi and «hf])amlplycsj
z.old hlm tkat the ‘»’1ce C wmeil wa.s not 1n the nnﬁ@ac%y )

On@!ay 9 g *’,6he sourcﬂ veled from San Juan CS:)
Puerto Ric , O &,I.,.am,.,, Fiorida, via stern Airlines F 16}11: g ;
Numbera938§ Scurc,zaarrived in Miami 2t approximately CS:)
and was mef by his Dusiness partner, ANTONIO VEGIANA. ource[_
advised VECIANA that. h_awas going TOéXlCO City m@etC
Cuban Intelligence Service. (CUIS) Acents@d VF(‘IAZ\IA g'weC_SQ
himycopies of "Rerpliea' and '"La Verdad" newspapers to furnish
to the CUIS. CSBurce and RZBCIAN@‘E“aveled, to the ”Rep],lca"CSJ R
- newspaper office in-¥Miami cmd there the soureceirei an individu alC'ﬁ-J
by -the name of ALLDEREGUIA, whol VECIANA had F\*srﬂler r orted 053

to the source)lto te WOI‘LID? for Cuban In tvﬂ”’lgence Sp _3
Bource -advis€d that VECIANA now states thgfﬂ!’ﬂm}f?zﬂ GUIA is Cs
currently working for the Panamanian (zov%'nmeﬂt "Intelligence. CSJ

~While at the "Replica" office, (the source)met with MAX LESNIK L °%
and ROGER REDCNDO, ~who -ace ordlng toChe sourcs,) are both . ES'Q e
- employees of "Revllca“ nmbpauer e T ‘
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'*vaas tol

j_JIMMY [
R ¢ Wgsh;ngton that "ALDEREGUIA was working. for the Cuban: Goveln~
- ment .. ((Sourgg stated *h@i}lt appeared that ROGER REDONDO had C

’ﬁbl_ VLL ANA Jabout ALDEREGUIA's connection W1th the Panamaian ( 5:3'

.- Government.

;jCaptain"n ‘an ;,

- Frente (Second Front). C}ource learned thai}ALDEREGUIA is C:S;3_1~g"
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al.?r»Whl1e ar the ”RepllCd" newspape ~offlce C:he sourma(:s:}
gjthaf one BERN NARDO VELEZ, -who is: 1“eportedly "“"one of- ’ :
X TER' pecp-é o told MAX. LFSNIK ‘that- he "had been told

Source stated thaz)REDONDO was at one time a'(:S
anti-Batista organization known. as the Segunda

almost aliways present at the ”Repllca 'newspaper offlce in-

;;{fMlaml Florlda

v

C?ECIAVA rpoumsbed fhat ‘the scurce tell the CUIS in (:5:) :

(jgex1co Clti}bhat ‘members of the Coordinacidn de Organlza01onesCf

evolucionarias Unidas (Coordlnatlon of United Revolutionary

‘Organizations) (CORU) frequently come to "The Little ‘Havana'

Welfare Office in Miami and-that it is believed that CORU :J
gets money from that office. ((Source stated thatlone RAFAEL(TS
VILLAVERDE is currently 'in charge of that office. CﬁICIANA 5

. stated that\CORU members LEDO, CASTILLQ, GASPAR JIMENEZ and
OROZCO "have been seen-at that office. ( VECIANA requested S:]
t

that the source also jtell the CUIS that he had heard that

_ALDEREGUIA is curréntly working for the Panamanian Government .

(In addition, VECIANA asked the source to advise YUIS thatCS \
recently OHLAuDO ‘BOSCH was interviewed on a radio program

and he was encouraging action against the Venezuelan Govern-

- ment. (Epurce was to further)advise the. CUIS that BOSCH, who ~§j

desired a speedy trial in Vénezuela, had gotten word to CORU
that if he did not get a trial soon that CORU would take action:
and place a bomb zgainst some Venezuelan property. This

. bomb would be den-gned to cause very.little damage and no

injury to anyone. If the Venezuelan Goverument did not act
with dispatch regarding a speedy trial for BOSCH, a second

-~ bomb would be placed by CORU which would cause LOUQlde&ble
- -damage tg Venezuelan property. (Source stated that VECIANAC? :)
felt thazlin light of the BOSCH trial matter, the Cubans might

attempt to get tho Venezuelan Government to expedlle that
trial. : :
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- 3o C%ourca traveled from Miami, Florlda. to[&ex1co Clty (:5:)
T Mexi-co:lv1a. Aeronaveﬂ Airlines Fllght &411 on May 1% J 1977, C.Sj
o " leaving Miami at 3 p.m. and arriving- at{ Mexico Titviat 5 p. m(f-
[ Source was)met by no one at the airpgrt and went to his room,
-_50%) it the[£1 Dlplomatﬂco Hotel-in\Mexico Clt‘;) At 7:20 v.m&
'source jtook one taxi to the middle oi town gnd then another X
e the assigned meeting place with the CUIS..Cgource stated thiiﬁ:5:3
. . ... this was a maneuver to avoid easy detection of where ;]
. .. destined. Cﬁe ‘stated that he\went to the Metro Stop C?oléf)andé:s
‘saw people dcross the street. (Eg stated that he walked througnc
a tunnel and then returned to the center of the _sidewalk where
“he was met by CARLOS,;(whom he had previously mp:; and another 53'
- "Cuban individgal Cépurﬂe stated that )CARLOS. was wearing a
~dark  jacket, a blue T-shirt under the Jacket dark pants and :
carrying a mall hanubag(zy which there was a gun. Source 5:}
sy stated.that Jthe .other . Cuban was. a-white. male:;:. approximately
h © 28 wears oxd,-wmlgdjn".lﬁO, 0'®" tall, and having black hair
- (worn medium lengthoand parted on the right side which was
- ‘combed down. This individual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.
He was dressed with a light jacket, white shirt with a collar
and dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a
black cigasrette hulder in his mouth He carried nothing in
- his hands. (Source believed thaETCARLOS was Lhe apparent leadeer$~]
. of the two.™ ; ; ; e . —

gsourco advised hat his sister from Cuba, AmALIA dnic3:)
ynot trave *oCEex1vo City l|to be w1th the CUIS durlng their meet w1th
the sourc Sourca was Jtold by CARLOS th&at thew did not want '
is siste%jinvolved in his affairs with the CUIS and, therefore
~she did not come to meet him as was prev ous]y arra nvef:]cygj

yP
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-<gaf“*£5w5m~g%ource}advised:théi)RAUL”léftQCARLO (énd the sourcé:]czgl
and went To pick up am apparently rented car ashort distance .
Caway- Source’ stated that)this car was 'a 1975 ‘light green two~(:5:3
(:stbdoor Valiants “Source nted what appeared to bé}car rental paoexs in
pe*ketﬂm,j:f-h' works "Puerto Rieo!' as part of: the &
renta,l Tirm’'s n:mb.. @p 1 @nterlng the .cdr:: CARLOS stated - CSj
émthat theyuidid o o use.a: Cuban: Embasby LCar.for. thgse:%
meets for idents ‘ion’ reasons. -Source-stated that thev
traveled.ln the autum@blle for(i?pxox1mate1y cne and. Onej](:ij
y

half hours and weni{ to a HotelfSan Mjiguel in Pyebla Cit
He stated that they \traveled out of Vex1co Clti]on the xpressway(:k
~“and 1n[§uebl£3'went of £ &t@%@forma Aven proceeded two
- blocks and_then Tight»for Two blocks. Sournh stated that Cij
the hotelCEan \1gueiﬁapﬂeared.v&wv £un demmrey sppsd] tled class (:
He" statea thai}tbe CUIShad #gpparentl y rented two rcoms [ §.
one ‘the ”ound floor “and the  other on th .Llrst floor,
”MRoom #102 =

: Upon erntering thej San- MlgueéjHotel;‘the sour{E}met[jS:)““’
ca- whlte Cuban malefl who: was. imtroduced to him: ‘HECTOR . HFCTORC?SZB
was approximatedy 4db VeRT & of age, 5'6" taill, weighing 185

pounds, having dark €yes. &Ed slightly gvew black hair,; which

~was combed straight backi:  HECTOR wore no glasses and had no
mustache nor beargd. SourC;;nwFTstood FLCLUR to be)a texev1swon<:5~

and videotape”techaiCIaﬁ: ARLOS told source thaf]JHECTOR camo(js
- from Cuba and worked with e -CUILS in Cuba. /Upon entering the
ground floor room,; the source noted an automitic pistol lying
on the_bed .and he. und@r@zood that thlc pistol be1onged to
HECTOR. } ")

'Source advised that up to this point in conversation. =
© with RAUL, the latter had talked a lot about the good times
" that he recently had om a'trip to the Soviet Union when he
i B -~ accompanied FIDEL CASTRZ there. - He stated that the Cuban
- ++  delegation enjoyed many,bwg parties in Russia and there was

: 1 - an abundance .of beer, wedka and Russian women. RAUL felt.
TR A that the Russian people luved FIDEL CASTRO. Source, stated
© & that while .enroute teo the San Miguel Hotel, CARLOS advised
%: the source that. JQRuE sends his regards to the source.  Source
- stated that JORGE fs ™ General," who 1&0 previcusly met.

with' the sSource recenm mcets;és
» @;ﬂ&P<_SECRET
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. In the around floor room of the hot 1 . the. source-: - -
Cmet another Cubsan -who was 1ntrqduced to him as SAN ANA. .Source .. -
“.desdribed him- as & Mulatto, who had . Negro featu"e .-~ He '
- is, B g tall, weighing approx1mately 160 pouids, 40 years’ of
~ age and. has black kinky-hair. Source stated - hat SANTANA

' Works for the Cub n hmbagsy 1n Mex1co plty (3?

L At Whllp eﬁroute to t‘le San ’\Ilguﬁl Hotel ARLOS CSJ
- mentionedypTo the sourcgjthat the CUIS. had wanteT(to make-a v
~ videotape of.a contact with the 'source and to later show T
,thlélonly to. FIDEL: CASTRO: and other *high-ranking Cuban -
. ) 'Governmnnt officials. [Source agreed to this. Source notea
o - in the room that a videotape camera, Whlch appeared to be 8,
~i 7 . Somy product, was mounted on a trlpod on a table and a ' .
; i ..microphone placed just off to the side of the table. - Source
'stated that the video machine was black and-white in color
~ and that un r&tood the fllmlng would a]so be in black
‘and whlte{}j s _ s - L

Cgrlor to the v1deotap1ng of the sourge there had C:Sile
‘been conversation- concernlng ‘MANOLO RAY" ‘Source adviged that T
. "CARLOS "told ‘him that while ‘the source's sister was recently .
“inPuertoRico’ during January, 1977, 'RAY had told her that

‘he-was -interested in meeting the C”IS RAY had’ statea at

.~ -that time that he would be sendlng a 1etter to the source's

" sister in Cuba. Source understood that RAY would be making

_ : a meet with the CUIS in the near future. Source stated that
o : it appeared that the CUIS wanted nc OUnvectlon between the .

& :7 " source's sigter and BAY. Also, in conversatiQn priocr to the
VideotapingiSCARLOS advised the«source'that h ad come from (:S:]
Cuba to(@e ico CityJon the evening Of(;FV Jgj 1977, arriving éi?j
very late. (R v _ ‘ e
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“Regime in” Cuba.. "He ‘was asked to comment about his presen

ECPm

“4EOUr 'cdv1scd that pllor‘fo tnu vzdectap1ng,.RAbL
“and ANmA A 1eft ‘the room and apparently went upstairs to

Room 102 to sleep. ' Source-stated that he sat. alone at the
table upon.whlch_the-v1deotapu’macnlne was mounted and CARLOS.
asked him. a List'of'qUe%tiops This taping, in which three

*reels were used,: took cne hour and 25 minutes. -Source: was
“asged about his 9m11y situation in:Cuba bntore ‘FIDEL CASTRO

took over. He was asked- about hl tnoughts cn. the Batlbta_¢i

.family situation in and out of Cuba. He. was asked about CT5:J’

what political movemeunts he had been a member .¢f, and He
espomdea with Alpha 66 and Iscambrey. Cipcn questloned abOuthS:]

“Alpha 66, the source told“the’intcrviewer that in 1964\)he"

“had helpod Cuban exiles and arms to pass through Puerto Rico

- to Santo Domingc to. be used .against Cuba. q%n stated thaE} 5:3

.during that year be had helped approximate 28 individuals ;

and that 211 but four of those individuals had returned. He

stated that the other four who made it to Cuba were.now in. 2a

Cuban prisorns. (Spurce was ao’ed to give comments about hisCﬁST]

participation .inlan assassination attempt of. FIDEL CASTRO

,ln Chile in 1971 Clpd thovoourbe dla . He was asked tQ}($

‘comment on the ascacb1nat1un of HN F. KENNEDY in 1963 and
abcut his contacts and kﬂowledge of ANTONIO VECIANA. The
interviewer wanted to know VECIANA'S poJ*flon with the U.S
Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment about(?5;3
.a Mr., BLAIR and Mr. KAIL, wh& were reportedly employees of

the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban

- Government by FIDEL CASTRO. The CUIS suspected these

individuals of being associated with the U.S. Central Intelligenc
Agency and asked the source that if he knew where they are
now and if he had ‘ever contacted them at the U.S. Embassy.

‘Source was questioaed about his participation in lanother

o

assassination attempt of FIDEL CASTRO which tooK place in
. 1981 in Havana, Cuba. CEource stated thai}at'that_time,CZSil CfSB
VLLIANA 5FRVARDO PRADRERES( and hé)tried to kill FIDEL CASTROD

ith a Bazooka He stated t ai]an apartment was rented onCS

'fM¢s51on Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law

Scurce stated that]they ’altcd nine months for FIDEL LAQ‘RO£:§3

“to appear at a public gathering at the Cuban capitcl which was

only one block away, but (their operatioﬂ}had no succeos.( be‘fﬁj

fﬂstated thatyPRADRERES Lad hired twe others to fire

the Bazcoka andf later thesy reported1ﬂuﬁait was too ¢ld anaCTSj
not functional. | Saurce stated thai]tbis_ﬁa oocka, which was (:§,
J°mﬂ against BATISTA had been hlﬂvpn an“ai‘ihe ilm: of ‘the T




'Kaforﬂmentlored aSGaqs1natlon atlempu..C;ource ‘added - néé}th C.
‘Cuban Goverriment "found out about this. assa551natlon'a\tempt

- about .two months after the: above—mcntloned individuals. ‘;'

, S 'in the plot left- +he hotel ‘room, becaase +he Bazooka was
ATy e T T j l”ft in the room.

: , CARLOS aqkeu(;he sourqé)to send a mescag; to FIDLLC;

CASTRO -and -c:omment on”whathe' thought- about the  possibility.: =

% _ _ of renewed relations between the United States and Cuba..

: ST Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba for

: ' family reasons and that many Cuban exiWes“are still, however,
hostlle Jagainst the FIDEL CASTRO Governme 'As 'a message -

(:5 o the Cuban Government, g}ource stated that )he was sorry that
ho’ald everythingsagains CASTRO and that he wanted to. come
~back to Cuba sometime to visit and that he would also_like

tO'heiﬁ-the‘CubantCOvernment The" interviewer asxe@CﬁheC:5:J

el il et atinks

o source)how he felt about working with the CUIS ‘congacts
*st that He had’met“in rétent months and [scurce reported Jfavorably
about these individuals. (Source was)asked to comment about s
" "the Cuban Reévolution and His working with the CUIS]'Z}ourééjcg
told theé' interviewer that things appear to be geod in Cuba '

~-and that everyoneusis receiving free education and medical
~treatment. (Source .added that)he des never lived under(CS
‘Communism se he c¢onld not make a well considered statement
about it. (Sourcesmtated in the last segment of the tape Lhayc

resented him wi large blow-up Eﬁotogrdpbs ocf prhotographs

whlch he hao earlier given to them iwhich concerned an AlphaCl.

66 meeting ¥las, Texas, in 1963 There appeared in the

shots an lnhl"lihal answering description- of . LEE HARVEY OSWALL
(Tg:ﬁhey as&edCLh@ source in front of the video machine] to point ¢

which individuzal in the blow-ups could possibly be“LEE HARVEY .

OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
R There were no othegr guestions madeC?nd at that point the
S L )Videotaping;ended“a,E{B - v

-
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&urlucv Lhe

el bove:uaplng, the source fmlt that he C:S:)
‘was VerV'uOﬁV¢nC1nG and that he- came across as Gwv1nq honest,
forthrleht respouSea._ He sta ed that after. the taplqélth v
shHowed him approximately 20 t3 25 pictures of Cuban ex1lex
~and - requcitea thzt - he.- ldentlfy the individuzis on the.

b L photos. ((Source.sstated that \these photos were quite old and C.‘S-3
. e . ... that sev@®al hadesane name on the.back’ dlfuoaqh.ehev were

- : P 'Vfd““ferewt mdividuals.  The CUILS requested that he identif o
ahyone he : n *‘he ‘group of photos. Source stated thah (SJ
“he - saw FRANKCA RO, a cur rene CORU member., among the group ' '
-of - pxotographev" :

-

e endion

¥R

@n conversation afr_er the tapi quDCARuOG mentlonedCSJ
that CUIS knew that Mr. BISHOP, whko was referred to in
 recent conversaltion between the source and the CUIS, was an
_individuai”with"}

-

\ name Of DAVE PHILLY or PHILLIPS (phonetln)'

CARLO? PﬁV' od thaﬁ,be wou1¢ aslk hj e"uoeriorh
or tne(;20 00&3Loan which had begn earlier requested by'C-S-‘---S
'(éhe eouxce:}“ﬁe advis sed (the sourc :jthat he has not had an (S
~oppecrtunity tc talk witlhis superiore about the matter. .-
CARLCS added that he would like ta send soulcelto Cuba for<:S:St
three or four dayvs of traiming andc at that time he could -
meet FIDEL CASTRG:and otier Cupan Government leaders. It
was svﬂge“tei'by-“ﬁ 1.0S that(the source)could travel lrom(:ﬁij
Jamaica or Flqarida in a boa t, alone; (and the source strongly C
Cfs"taced,.that ng werld never travel by such a means. Th.eCS
nature of the tr&ining was not discussed. CARLOS advised
= <. that the CUIS would like him to travel to Florida for
a three or :fiour day perlod and mix with ﬂORU members and VECIANA..

Cgource advised that during ore lS'minute period"
& - after the videotaping the electric lights went out and there
; ' was some consternation in the room as to what was happening.
At this time the source noted that CARLOS had in his
- possession an aut®dmatic pistol. - Source advised
that he, RAY CARLOS, left the room at akbout 3 a.m. CARLOS
took the tapes. h him and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. - The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one
and sne~half hours back to Mexico City and at one time, approximate
5 a.m.; their cariwas stopped by a traffic patrolman as they
had gone thmough red traeflc light. CAERLOS presented his
diplomatic passport and the police cfficer permitted them to go.
CRAUL dicdx ok is passport. Wltn him. . Source etz' d thae~

"

ing the ip Tack Cta Mﬁvge“'“
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_jgreatly dlSllh&d 1be(§¢n Mignel ; ”That +h@ onlyC:S:);ff,“
; ”“’7reaqon they hag ed 1t 'was fhs '> ‘sa er-meeting place, g
SR O than - apvwnpre'ln Lex;co,C&t 1pbn dronpln the " vo1vc§30ff (& :]'”
SR CARLOS ‘requested him to meet nﬁm and other at thelVaca (:ij

Neg rQRestaurant ihe ;o]]owmmgz mornlng at ..50 a.m.’ C'SourceCSJ

+ located atfUniversidad and "1ares~GJ
‘ f}H@ cel) . ( Source added that | C

“ted_near-thr,.omerclal Mex1,ana C;fj

state hvﬁj “his res 1'u”anh'
Streef (close - to *ﬂ<§ pi

~ this restauran
. Bhopping Cent

7 ; ; ¥ 203 _L9"7 Csourcegmet CUIS at Cf’?ﬂ
the(ﬁaca Negxé}Re UuTar 'd at this pdint meé% a Cuban whom

~he had not met beJore. "Tfits individual was a white male,
approximately 5'1¢" tall, weighing 160 pounds, havinag bluck

. hair, approximately 48 years of age and not wearing glasses,
'Qldpbdrns nor a mus*abh4. This individusal's hair was worn
straight back and % ring a white Guaybera. Sourorc:ij

added Lh@é)uhls b ¢ dppeared to be a cigeratte chain -
n is individual " the ‘source met/CAMPO ;&~3

smoker. .addition sto :

whom he had met on his pvcv1o 1S +r1h te ﬁ@xico City. uourcm

described(pAMPO§]°°‘a 5 P tatl, approx1mate1y‘w~“

35 years of age, wedghing 180 p vitg long black hair

and an _gmployee of the Cuban Embas qvgip Mexico. Soy é}ie%~C -

eribed\CAMPOS das a rather fat individual. The - nameCEAMPOSAhZC C5:3
we-t o this 1nu1v1dua1

;E)the abov.—mﬂn+1oned new (js;)

1 command when he, CARLOS and
yraakfzst. The new individual(isg}
CUIS would like to seg him CS

n August 11) 1977. (He zdvised ng}
the source |to travel Toi {Fegasus Hotel in Kin gsth]onC:

that datd apd that he wouwl e Telephonlcally contacted by

the CUIS. He’wé%}advised by -the new individual that if hai'i3
had something of an urgent nature LO discu=ss with the CUIS

he could either send a2 cablefto Kingzston, Jamaica, or vex1coC: :}
City, Mexico. He stated that the chlc would advise that ,
ng'm going to pickup 3 “Tor Dr. MIRANDA PRADO on’(givencj5;z
date)." Cﬁhe sourc%} tructed that he would then trave
three days earlier” date mentioned in the cabls. He
was further instruoted & he could send the cable to either
CgUAN CARBONELL, #&.Trafs ¢ Avenue, New Xingston, Jamaics,
“to establish a meet in ica, or to. PEDRO CAMPO, Prassidente
Mazarik:.# “Eolowia 7co, Mexico 5, D.F., to establish
a meet-in ‘wdvised by the new individual that
i case 0f al t.dn Jamaica he ¢ L1d g0 to tn{}fS)
s T

'Irr =g

was also used. in xnfer‘

: g}ource adviséd:
1pd1V»dua appeared {0 be
CﬁAMPOé}ret(&hc source. fow

advised bhe,ﬁuurcf)"at,
‘again im(Kingston, Ja ma1L

v
<




'“(fgégééhéfdeéI“iﬂAK*ngs+oé]ahd thie CUI? would telephonlcallyiz;'“'”'
all_Him. . If suchk an emergency meet was r@qulred ‘in. Mexico

City, Mexico, source was adv1qu to go to”the Metro Statlon””"
”Vladucto ‘Awuﬂcn'Ls located Ln iront of a mov1ﬁ hou&{j le

CBource was . ad"ﬂqea}rhat if the CUIS woul d like t <:5;)
',Lontact him they would. send_a_ cable. from a. country. other thi&
Cuba to. thLC:purce ‘mother,{who is currently residing 1th ;3
the .source .'in. Puexto Rlco:)requestlng medicine be . ent to e
the sour e's 81sfer'who is a. resident of CUbd:)£:5

L The new individual adv1sedc:1e Sﬁurci)that he could 6723'
.;. be contacted anywhere in -the United States or Puerto Rico by -
- one of their agents and that this individual would approach
“him by saying, (;Ecu look like the brother of Dr. MIRANDA PRADC
Scurce was instTucted to retort.to the previous ctate%fjcq:)
S

by saying '"Yes, my brOtheL is Dr. ANDRES MIRANDA PRADO

- During the: course of "the breahfast(:he sourcé]was(jjgj
QLXISéJ'Lﬂ&t the Cubgy Co&eznment wants tc help him with aih
" request for‘ac%?O 000 Ylcan. " He was 1n%tructed at that time C

g C%ot to do any business. with ANTONIC_VECIANA and only to kee (:5:)

riendly with him. The CUIS ask d@he souy Qabout the %%

i current status of(GASPAR JIMENEZJapd after tHis the CUIS

i - stated that they would llLeCEASPA to leave the United States C

‘ so- that they would be able tor*encounter him.

. : The new individual mentioned above asked(ibe qurcE)CliD
Vif(ﬁENA (MARIA) ACEVEDC,] who had resid?%:from 1963 to 1966 op

the second floor of(iﬁe sourc ’§3house n ' Rio Piedras, PuerTOCTSij
Rico, )iiad in any way been connected with the U.S. Central
InteTligence Agency.  He was questioned about her background.
According to(the sovurce, AC F\&*DCDhad lived with her sister CS
on the second Ilocr of (the source %5home and that both wereCS$
Cuban exiles and educators. Sourcelfurnished the CUIS no
- pertinent informatiocn concerning(ACEVEDO. He advised onlnySZ)
thaE)the two sisters had moved in- 1876 to an apartment in
Barinquen Towers in Santurce, Puerto Hico, and that NENA
currently works at Colegio Puertoricano de Ninos and that
the sister works st Hamirez Comercial. Source stated tha{](li]
in 1964C§EN§§was in some way affiliated with Alpha 66.(3:)

.

f\"}
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v4,uﬂu41¢¢,;qon‘ce advm%ed thaz)at thlb p01nh OARLOQ wave Yim
52,000 for Hjis services and expenses and stated.that in
c{August, 1977,) he would have. moxg money for him.. He was C:S:)
Tadvised- that on(fAugust 11, 1977 ) the ney individual wouLJC:S:)
be coming tc see(the source. - The. source was told that the 553
i“DIS 1 WQI) happj w1+h the work that he 10 d01ng,v

, Cﬁhe ‘source aav1°@d that hé)lnff ‘the group of CUI:»C:SE)
Agents s;ttlng at the table in the restaurant and went.

~directly to his hotel and to the airport.  He flew b t S:}
C}an Juan, Puerto Rcio,) on Eastern Airlines llghthO%ﬁWthh Cf
departed{ Mexico CityJat approximately 12:45 p.m. and arrlyed

in' San TU%ﬁ]aL aboat 10 O CLoch_thqt e\ @nlng C:ﬁ:) __‘V fV

i Upon terdinatlon of the bove 1nterv1ew Cihe 6:5:)
source stated that héjﬁelt that the CUIS: trusted hlm 100% aad

- that they have trl*d him in the last six months to see if he was
honest with them. He added that he did not think the CUIS had very
up~to~date or good information concerning the Cuban exiles in the

‘United States. [ Source stated 1ha§3&1 example of this is the g*@*f(;g

;appreciation theé CiIJIS has. for receiving copies of "Replica"
magazine whjcq is so0 easily purchased in thc Unltea StaLeQ and

“Puerto Ric : ‘
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ggbﬁi;éd Date of trq:scription_glaLZQ_J_gﬂ

On(ﬂay Zé) 1977, (FELIX ZABALA MAS, a sourcggwho has (:5:}'
provided reliable information in the past,{was interviewed by
Special Agents of the Federal Bureau of Investigation and he
advised that oy May 18, 197{:}he made a telephone callffrom CZQJ
Puerto Ricoj)to the Cuban Embassy(in Mexico City, Mexico,l and
asked for tThe Vice Counsel. Eﬁource used a previously
arranged-statement concerning the status of a visa to signaijl;{j
the Embassy that he would be traveling to(ﬁéxico City. Sourcgﬁczix
stated that)the secretary who handled the ¢all in t Cuban i
EmbassyCEppeared not to recognize the signal and she imply(fs:J

“told him thatthe Vice Council was not in the Embassy.

On{May 19, 1977, the sourqé}traveled from San Juanﬁfs:]
Puerto Rico, to Miami, Florida, via Eastern Airlines Flight
Number({ 938. Sourcé}arrived in Miami at approximately 10 a.m.C:S:)\
and was met. by his business partner, ANTONIO VECIANA. Source $2)
advised VECIANA that hé]@as going to(Mexico Citﬁ]to meet 5
Cuban Intelligence Service (CUIS) Agentsfand VECIANA gave (:5;}
hi@)copies of '"Replica'" and '"La_Verdad' néwspapers to fufnig?
to the CUIS. Cgource and VECIA Ajtraveled to the "Replica" -5:3
newspaper office in Miami and{there the source \met an individual(f5:]
by the name of ALDEREGUIA, who[VECIANA had earlier\repqrted (S}
to the sourcé]to be working for Cuban Inte igence.C:S

ource advised that VECIANA now states that |ALDEREGUIA is(fsf]
currently working for the Panamanian Government Intelligence.
While at the "Replica' office,(the squrce net with MAX LESNIK C5
and ROGER REDONDO, who according tofthe source,| are both s3]
employees of "Replica' newspaper. X/

Y2y -
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Wh11e ‘at the "Replica" newspaper offlce Che source CSD

was toé%%that one BERNARDO VELEZ, who is reportedl one of:
JIMMY TER's people,”" told MAX LESNIK that he had been .told

.in Washington that ALDEREGUIA was working for the Cuban Govern-
ment. (Source stated thatjit appeared that ROGER REDONDO had .5]
-told CIANA)about ALDEREGUIA'g connection with the Panamaian
Government., CEource stated that)REDONDO was at one time a
Captain in an anti-Batista organizatiOn kn 'n‘as'the Segund
Frente (Second Front). {Source learned that JALDEREGUIA is Cﬁfj

- almost always present a the "Replica'' newspaper office. in
Miami, Florida. L ’

7

) ECIANA requested that the sourcé}tell the CUIS in CLS:)
Cﬁex1co City) that members of the Coordinacion de Organizaciones C &
Revolucionarias Unidas (Coordination of United Revolutionary -
. Organizations) (CORU) frequently come to "The Little Havana"
‘Welfare Office in Miami and th it is believed_that CORU"
; gets money from that office. Source stated thai]on RAFAEL’C:SLJ
VILLAVERDE is currently in.charge of that offlce ECIANA¢£
stated thaE}CORU members LEDO, CASTILLO, GASPAR JIMENEZ and
‘'OROZCO have been seen at-that office. (:ECIANA requested (C$.D
that the source also)tell the CUIS that ‘he had heard that
ALDEREGUIA is curréntly working for the Pahamanian: Government ' =
In addltlon VECIANA  asked the source to adv1s§DCUIS tha't C?St} o
recently‘ORLANDO-BOSCH was interviewed on a radio-program
~and he was encouraging action ‘against the Venezuelan Govern-
ment . CEource was to furthéijadv1se the CUIS "that BOSCH, whc)C:5;]
" desired a speedy. trial in nezuela, had gotten word~to CORU
that if he. d1d not get a trial soon that CORU would take action
"and place a bomb ‘against some Venezuelan property. This ‘ :
bomb would be designed to cause very little damage and no
injury to anyone. If the Venezuelan Government didi not act
with dispatch regardlng a speedy trial for BOSCH, a second
bomb would be placed by €ORU which would cause cons1derable
damage tQ Venezuelan property. Source,stated that VECIANA C:5:3
felt: thaflin light of the BOSCH trial matter, the Cubans might
attempt to get- the Venezuelan Government to expedlte that
trial.

Id

i
/
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Mexiea)'v1a Aeronaveg)Alrllnes Fllght(%411 on May 19 1977, 2?
eaving Mjami at 3 p.m. and arriving -at(Mexico City at 5 p.m
Sour;
503
source’ytook
the a signed meeting place.  with the CUIS. Source stated thaﬁ](fij
this was a maneuver to avoid easy detectiomr—~of where he was
destined. (He stated that he went to the Metro Stop,/Xola andC;S
saw people @cross the streé He stated that HE)wal ed throughC'
a tunnel and then retugned to e center of the_sidewalk where
- he was met by CARLOS, (whom he had previously met, Jand anotherCf s
; Cuban individual. (éé
- dark jacket, a blue T-shirt under thé jacket, dark pants and
carrying small handbag(in which there was a gun. Source(fs:)
stated that)the other Cuban was a white male, approximately,
28 years old, weighing 150, 5'8'" tall, and having black hair
(worn medium length and parted ‘on the right side which was
combed down. This individual who was referred to as RAUL, had
no sideburns, no mustache and was wearing white-rimmed glasses.
He was dressed with a light jacket, white shirt with a collar,

and

black cigarette holder in his mouth: He carried nothing in

v

N
S

14

CSo rce Jtraveled from Miami, Florlda, to @/Iecho Clty,CSj

at thef{El Dlplomatlco Hotel in ico City.J) At 7:20 p.m 5

e Wag)mii by no one at the alrp?f and went_to his.room,
Mexi
e taxi to th® middle of town and then another toC.S:

ource stated théE)CARLOS was wearing a(lS

T 8 e . A

s i

dark pants. RAUL, although he did not smoke, often had a

T w20

his hands. (Egurce believed thdi)CARLOS was the -apparent 1eader<:3:3 i
of the two. & )
| @ct)ur e advised _that his sister from Cuba, AMALIA)] 110 (ST Q

not travel to(Mexico CityJ)to be with the-CUIS durlng their meet th(‘

the source. Source was)told by CARLOS that they did not want C.$
is 51ste£)1nvolved in"his affairs with the CUIS and, therefore,/ s_V Q
She did not come to meet him as was previously arranged:ygv _ @
R
E
\ I
. . . TBP . SECRET f
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, CSource adv1sed thajRAUL left CARLOS Cnd the sourca (5,_3
and went to pick up.an ap arently rented car a short distance ZTS
away. { Source stated thatJthis car was a 1975 light green two-

door Valiant. [Source noted what appeared to ‘be jcar rental papers 1n6f3
RAUL's pocket, with E:e works "Puerto Rico" as part of the.

rental fiarm's name. fUpon.entering the car, CARLOS stated 9:]
that they. did not. wan to use a' Cuban Embassy Car for these ‘
meets for 1dent1f1cat10n reasons. Sourcéﬂstated that they
traveled in thé automobile’ for pproximately one and one-=

e stated thatithey travel out of Mex1co Cl't on the Expre wayCSJ

Cfalf hours and Wen;]to a Hotel San Mlguel in Puebla Cltit)C3J
H

—

blocks and _.then right for two blod Source stated that C:S:J

..and in(Puebla,\wenT off at Reform Aveg; ‘proceeded two
he Hotel (San Mlguei)appeared very run_down and third class(f&lx

He stated thaﬁ)the CUIS had apparently’ rented two rooms, 6:5:3 ,-

one opn the ground floor and the other on the' flrst floor
Roomélozj cs) » :

7l

a white Cuban male(who was introduced to him as|HECTOR HECTOR(f
was approximately years of age, 5'6" tall, weighing 185
pounds, .having dark eyes and slightly grey blaek hair, which

was, combed straight back. HECTOR wore no glasses ind had no

Upon entZilng the(éan Mlgueijhotel the soureg)met;C;S:iiJ

mustache nor beard. Source“understood HECTOR to beja televisionc;ij
and videotape techniclan. CEARLOS told source_that JHECTOR camecjs:]
from Cuba and worked with the CUIS in Cuba. Cﬁpon entering the
ground floor room, the source noted an automatic pistol lying

on the bed and he understood that this plstol belonged to

HECTOR ) C §J . ,

r : & @ =
, Source. adv1sed that up to th1s p01nt in conversation
with RAUL, the .latter had talked a lot about the good .times
that he’ recently had on a trip to the Soviet Union when he
accompanied FIDEL CASTRO there. He stated that the Cuban

- delegation enjoyed many big parties in Russia and there- was

an abundance of beer, vodka and Russian women. RAUL felt
that the Russian people loved FIDEL CASTRO. Source, stated .
that while enroute to the San Miguel Hotel, CARLOS advised
the source that JORGE sends his regards to the source. Source .
stated that JORGE is "The General,''\who has prev1ous1y met
w1th the source on recent meets (2%) )

\

3 —“. B ) I |
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. mentioned [to the sourqé}that the CUIS had wanté

1

- 1:i  : ,(:D RS N - ‘CiB

- 5 ' . . ' \‘ . (
SJ(é5—514:BC;) ' T SECRET
5 o : | . g

In the ground floor room of the hotel, the source
met another Cuban who was introduced to him as SANTANA. ‘Source
described him as a Mulatto, who had Negro features. He
is 5'8" tall, weighing approximately 160 pounds, 40 years ‘of
age and has black kinky halr Source stated that SANTANA
works for the’ Cuban Embassy in Mex1co City. /y

While enroute to the San Miguel HOteiQ ARLOS (s
o make a (.5 )
videotape of a contact 'with the source and to later show
this)only to FIDEL CASTRO and other high-ranking Cuban
GoVvernment officials. Cgource agreed to this. Source noted
in .the room that a videotape camera, which appeared to be a
Sony product, was mounted on a trlpod on a table and a
microphone placed just off to the side of the table. Source
stated that the video machine was black and white in color
and that he,ynderstood the fllmlng would also be in~black
and Whlte:y(

’ A B ,

N Céylor to the videotaping of the source, there had (ifgij
been conversation concernlng MANOLO RAY Source ‘advised that.
CARLOS told him: that while the source's sister was recently
in Puerto Rico during January, 1977, RAY had told her that
he was interested in meeting the CUIS RAY had stated at
that time that he would be ,sending a letter to..the source's
sister in Cuba. Source understood that RAY would be making
a meet with the CUIS in the near future. Source stated that }

it appeared that the CUIS wanted no connection between the

very late.

Cuba to(@e ico Clty >n the evening of(lay 18,1977, arr1v1ng S:]

source's sister and BAY. Also, in conversati prior,to the ;3‘
videotaping,)CARLOS (advised .the source.that he Jhad come fromC-’«5
;1

TRP SECRET
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Cépurce,advised that prior to the videotaping, RAUL
and SANTANA left the room and apparently went upstairs to
Room 102 to sleep. -Source stated that he sat alone at the

"table upon which the videotape machine was mounted and CARLOS
asked him a list of questions. This taping, in which three
reels were used, took one hour and 25 minutes. Source was

R asked about his famlly situation in Cuba before FIDEL CASTRO
took over. He was asked about his thoughts on the Batista
. Regime in Cuba. He was asked to comment about his. presjc‘sg
family "’ s1tuat10n in and out of Cuba. He was asked about
. what polltlcal movements he had been a mber of, and he

‘Alpha 66, the source told the interviewer 'that in 1964 )he

" had helped Cuban exiles and arms to pass t ough Puerto™Ric

to Santo Domingo to be used against Cuba. He stated that E J
during that year he had helped approx1mate1y 28 1nd1v1dua1s

and -that all but four of those individuals had returned. He
stated that the pother four who made it to Cuba were now in

responded with Alpha 66 and Escambrey. [When questlonis about(SSt)

Cuban prisons. (Source was asked to give comments about*hiskéfsil g o

participation in Jap assassination attempt of FIDEL CASTRO
in Chile in 19 and ‘the source did. He was asked.to C:.;]
comment on the assass1nat10n of JOHN F. KENNEDY in 1963 and
about his contacts and knowledge of ANTONIO VECIANA”. The
interviewer wanted to know V%S;ANA'S position with the U.S

Embassy in Bolivia in 1971. (He was asked to comment about(j' :)\/\

, - a Mr. BLAIR and Mr. KAIL, who were reportedly  -employees of
the U.S. Embassy in Cuba during the takeover of the Cuban
- Government by 'FIDEL CASTRO. Thé CUIS suspected these

Agency and asked the. source that if he. knew where.they are -
now and if he had ever contacted them at the U. Embassy.:
Source was questloned about his participation 1§janother
assass1nat10n attempt of FIDEL CASTRO which tooK place in
1961 in Havana, Cuba. Cépurce stated thgﬁ]at that time C:g:)

| VECIANA, BERNARDO, PRADRERES(and he)tried to kill FIDEL CASTROCTEﬁ]

with a Bazooka. [(He stated thaijan apartment was rented onC:
~ Mission Street in Havana, Cuba, by VECIANA's mother-in-law. - _
(gource stated thaﬁjthey walted nine months for FIDEL CASTROC:SD
to appear ‘at a public gathering at the Cuban cap1tol whlch was
only one block away, but (their operation}had no success. il
stated that)PRADRERES had hired two othérs to fire
the Bazooka -and {later they reported thaﬁ]lt was too old and (75:3
W not functional. ource stated tha:jthls Bazooka, which was C‘Sf3
used agalnst BATISTA, had been hldden until the tlme of the

N -
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) aforementloned assa531nat10n attempt. (:ource added thaE}theCS:)
_ ‘Cuban Government found out,about this assassination attempt
r ' + " about two months after the‘above—mentloned individuals
-in'the plot left the hotel room, because the Bazooka was
left in the room. - ' e

; - . _ . : o
~ . CARLOS aske’d@he sourcej to send a message to. FIDEL CSJ
" CASTRO and comment on what he thought about the p0551b111ty
of renewed relations between the United States and Cuba.’
Source stated that many Cubans wanted to return to Cuba . for
family reasons and that many 'Cuban exiles are still, however,
hostile against the FIDEL CASTRO Government As a message
to the Cuban Government,( source stated that he was sorry thatcscx
he did everything agains ASTRO and that he wanted to come
‘back to Cuba sometime to visit and that he would also_lik
to help the Cuban Government. 'The interviewer asked(_’t_hefs3
source \how  "he felt about working with the CUIS contacts
that he - had met in récent months and(source reporteé)favorably(ﬁ]
about these individuals. (Source was Jasked to comment. about
the Cuban Revolution ard his working with the CUIS.'C§ource (:iJ
told the interviewer that things appear to be good in Cuba
and. that everyone is receiving free educatlon and medicag
/. treatment. Céource added that }he has never lived under (iS;J
1Communlsm s0 he could not make a well considered statem
about it. ((Source stated in the last segment of the tapﬁﬁtheycgj
A "presented him with large blow-up photographs of photographs,
v ' + (which he had earlier given to.them)which concerhed:an Alpha 5:)
66 meeting in Dallas, Texas, in 1963. There appeared. in the’
e : shots an individual answerlng description of LEE HARVEY OSWALD.
' (:nghey askedcghe source- in front of the wvideo machlﬁt%to point out -
. ,which individual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
’IOSWALD There was no other comment made about these pictures.
. _There“were' ' no other ‘questions madeCénd at that point  the »
o v1deotap1ng endedj Csj - : . . A

N
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. ggurlng the above: taplng, the source felt that he C‘5i3
was ry convincing and that he came across.as giving_honest,
forthright responses. He stated that after the taplnéjthey
showed him approximately 20 tO0 25 pictures of Cuban exiles
and requested that he identify the individuals on the <) N
photos. (Source stated thaE}these photos were gquite old- andC;S -
that several had same 'names on' the back ~although they were
different individuals. The CUIS requeste that he identif
anyone’ he could in the group of photos. Source stated thé%l(fS:}
he saw FRANK. CASTRO, a current CORU memb&Z, among the group
of photographs. ' .

N -

' Cén conversation after the taplng:]CARLOS mentioned(:S:)_
that™CUIS knew that Mr. BISHOP, who was referred to in ~ '
'recent conversatlon “between’ the source and the CUIS, was'an
individual with the name of ‘DAVE PHILLY or PHILLIPS (phonetic).

CARLOS adyised that he ‘would ask his superiors
for the($20,000)loan which had been earlier requested by 5;)
. C}he sburcel) He advised (the sourcé]that“he has . not had anC:S:)
opportunity to talk with his superiors ahout the matter. ‘
CARLOS added that he would like to{sendggource to Cuba for[iii)
three or four days of training and at tiat time he. could
meet FIDEL CASTRO and other Cuban Government “leaders. It -
+  was suggested by CARLOS that{(the so eQrould trayvel from
' Jamaica or Florida. in a boat alone,Eind\the ‘source stronglyflgts'
stated that he would never travel by suth a means’  .The’
nature of the training was not discussed. CARLOS advised
that the CUIS would like him to travel to Florida for
a three 'or four day period and mix with CORU members: and VECIANA. i

[:gource adv1sed that durlng one 15 mlnute perlod errj

after the videotaping the electric lights went out and there "
was some consternation in the room as to what was happening. '
- At this time the source noted that CARLOS had in his

possession an automatic pistol. - Source advised ; o
that he, RAUL and CARLOS, left the room at about 3 a.m. CARLOS . i
took the tapes with him and HECTOR and SANTANA stayed in the

room. The source, CARLOS and RAUL traveled approximately one-

and one-half hours back to Mexico City and at one time, approx1mately
5 a.m., their car was stopped by a traffic patrolman as they ' S
had gone through a red traffic light. CARLOS presented-his
. diplomatic passport and the ‘police officer ‘permitted them to go. -
"W RAUL did not bring his passport with him. Source stated that

, during the trip back to Mex1co CltyJ CARLOS stated that he

. T ﬁ? SECRET -~ * . . , ?
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"reason they had used it was _that it was a safer meetln placii \3

—~

‘approx1mate1y 5'10" tall, weighing 160 pounds, having black
" hair, approximately 48 years of age and not wearlng glasses
" sideburns mnor a mustache. ‘This individual's hair was-worn

" “added thaE]thls individual appeared to be a cigeratte chain

,describe

~and an employee of the Cuban Embassyg:p Mexico. Source des- %j[:ij

+was also used

' ndlvrﬁual ppeared to be in.command when he, CARLOS andC: s

[}

-

" he could either send a cablel to Kingston, Jamalca, or Mex1co(: :j
- City, Mexico. . He stated tha -
[El"m going to plck a visa for Dr. MIRANDA PRADOjJon (given Cf :) o

e W

3

greatly disliked the San Mlguez)Hotel and that-the only C:S:]

than anywhere in, Mexico C1t§:> Upon dropping (t the source)off

CARLQS request d him to meet” him and others at thecyaca 5:3
Negra)Restaurant the following morning at 2:30 a.m. @ource Cs—j
state thagjthis restaurant is Jlocated:at{Universidad and Rjilar ;]CJJ
Street (close to theggiplomaticéjHotel) Source added that j:ﬁ

this restaurant is- also located near the Comer01a1 Mexicana (fs

Shopplng Center C -

;

: At 30 a.m. on[ﬁay Zé) 1977 Csourcé)met CUIS at<:5;3 i
the(Yaca Negra Restaurant and at this p01nt mét a Cuban -whom i] S
he had not met. before. This individual was a white male, ‘

straight back and he was wearing a white Guaybera. Cgource(: _J

smoker. "In addition to this individual, the source met/CAMPOS C;S:)
whom he had met on his previous trip(to Mex1co City. SourcéZ].SJ

dC§AMPO§]as7a white male Cuban, 5'6" tall 'approx1mately 5;]
35 'years of age, weighing 160 pounds, hav1ng long black hair

cr1bed(§ﬁMPO§3as a rather fat individual. The nam CAMPOSANT
in reference to this individual.

Céource advised"tha:)the above;mentibned new(rsﬁl

-CAMPOS Jmet (the sourcé}for breakfast The new individual

advised (the sourcé}that the CUIS would like to see him s
again in(Kingston, Jamaica, on August. 1%} 1977. C@e advised S:]
the sourcelto travel to the fegasus Hotél in Kingston)on S

that date”and that he would be telephonically contacted by t) * e
the CUIS. e WaéjadV1sed by the new individual that if he<f5

had something of an urgent n;;ure to discuss with the CUIS o

the cable would advise that

date).'" (The .sourc as instructed that he would then travel C;&:)
three days earlier than the date mentioned in the cable. He -

; Efs further 1nstructed ‘that he could send the cable to either
J

UAN CARBONELL, #9 Trafalgar Avenue New Kingston, Jamaica,
to establish a meet in Jamaica, or to PEDRO CAMPO, Presidente

‘Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F., to establish

a meet in Mexico. He was adv1sed by the new individual that

1n _case of an emergency meet in Jamalca he could go to th{Z][lyt]

s N 3 . . {
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(%egasus Hotel in Klngstggjand the CUIS would telep onlcallyC:S:j

all him. If such an emérgency meet was requlred(an Mexico
City, Mex1co, source was advised to g9 to the Metro Station

"Viaducto," which is located in front of a movie houséZ][:

- @ource was adviSe@that if the CUIS would like to C.S:)

contact him they would send. a cable from a country other than
Cuba to the(source's mother, who is currently residing with hJ
the source in Puerto RicoZ}requesting medicine_be sent{to

L_Pe source's sister.who is a resident of Cuba.

The new individual~ adv1sedChe sourc‘j that he could CSJ

be contacted anywhere in the United States or Puerto Rico by

one of their agents and that this 1nd1v1dua1 would approach

him by saying, ('You look like the brother of Dr. MIRANDA PRADO."

Source was instructed to retort to the previous.statement

by saying '"Yes, my brother is Dr. ANDRES MIRANDA ERADOZZ]GE{}

During the course of the breakfast(&he souréé}was Cs

advised that the Cuban Government wants to help him with his

request for a(§20 Oogjloan He -was instructed at that time CT j

not to do any Busginess with ANTONIO VECIANA and only to ke,g
riendly with h1§%{ The CUIS as ed(ipe sourcéﬁabout the £

current status of[GASPAR JIMENEZ\and after this the CUIS

stated that they would 11ke(§ASPA§3to leave-the United States(:S:)

so that they would be able to encounter him.

4 The  new individual mentioned above asked(ipe source C;S:)
if [NENA (MARIA) ACEV DQ} who had resided fyrom 1963 to 1966 on S:]
the second floor of (the source'%}house in Bio Piedras, Puerto( $D
'Ricoz)had in any way been . connected with the U.S. Central
InteTligence Agency. He was quegtioned about her background,
According to(%pe source, ACEVEDQ)\had lived with her sister <f§f3
on the second floor of Cﬁe source's)home and that both were C S
Cuban exiles and educators. @our ejfurnished the CUIS no s
pertinent information concerning(ACEVEDO. He advised only(js:)
that Jthe two sisters had moved in 1976 to an apartment in
[E@minquen,Towers in Santurce, Puerto Rico, and that NENA
Turrently works at Colegio Puertoricano de Ninos and.-that
the sister works at Ramirez Comercial. Source stated'that“ CS:}
in 1964 (NENA)was in some way affiliated with Alpha 66.[ g

7
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" Cgource advised théZ}at this point, TARLOS gave him(:si)
$2,000 for his services and expenses and stated that in S:]
August, 197?) he _would have mogre money for him. He was C '
advised that- on August 11, 1977, the ney_individual wouldC%%i) /
be coming to see the . source The sourcejwas told that the S:)
CUIS'is very happy w1th the work that he is doing.

The source advised that h:Bleft the group of CUIS 625:)
Agents sitting at the table in the restaurant and went
irectly to his hotel and to the airport. He flew bagk to
Cgan Juan ,~Puerto Rcio| on Eastern Airlines Flight{ 906 whlchCTSLB'
departed{Mexico City Jat approximately 12:45 p.m. and arr1ved(§7
Ep San. Juaé]at about 10 0O clock that evening.

Upon termination of the above 1nterv1ew Eihe CTS’:3
source stated that, he Jfelt that the CUIS trusted. h1m 100% and
that they have tried him in the last six months to see if he was

honest with them. He added that he did not think the CUIS had very

United States. ource stated thatl)an example of this is the great
UIS has for receiving copies of '"Replica"
magazine which is so ea81ly purchased in the United States and

Puerto RlCO e

‘up-to-date or g?iz information co%ﬁernlng the Cuban exiles in the
S

b TAP SECRET
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jadv1oeﬂ
Puerto Ri
q.uﬂ e d

Puertoe
junber&)ua
-met by his business partner, ANTONICG VICIANA.  Sourge 5
mdvised VECIANA that héjwaq going'tonevlco Citv Yo meet( S

Cubarn Intelligence Service (CUIS): Agevts(épd VE (IAWA gave 5:]
~himjcopies of ”Pésilca” and "Lad
to the CUIS. (Source and VECILAN!
office in Miami and (there the source Jmet an lﬂﬁ1V10da;<:§J
by the name of ALDEREGUIA, who
sourcefto ke working for (

wag

the

Source
“currently werking for the Parnamanian Government InteLllgence. _
-While at the "Replica .ofilce,C}hp source)met with MAX LES wch?iB
and ROGER.

-employees

for
he rimbas

stated th
“kmbassy

newspaper

P P

aldyV

sy, that he would be_traveling'foﬁngLLC Clty.- Source
aél*he'S‘cvc+a*v who Handled the call in ‘the Cuban
appeared not to recognize the 51g111‘¢nd %ht381m01yC5:3
told hzm tuatfhe Vlce COLHCJl was. not in the Er\ds,q.,;-

““n Biav
Ric

! ateeAy ‘o7 InvesTioaT

vd’e v‘ tras »su’;ph"

R T On(@ay‘*i}‘s"” a. co iﬁ1ﬁenfl¢llob“1pf,'WuU hastSj

g 2% e Drovsd@d "@11ab1°_1nformatlon in. the past ;] was 1naer*1ewed er'
: Agents of the. Feder Bureau of mvestigation 1N
*h t Qn(}ay 18 ;,1~77 hecfﬁae a telephoune calk-from

co)to thz Cuban Embagsy(din Mexico City, Mexico,
ne. Vice -Counsel. uOdrC“ used a prbv1ouulﬂ' i

[&)
add

1977 vuhe_sourc;jt“"veled from ‘San Juan C?Si),;
o Miami,~Florida, via Fastern Alrllﬁcs Flight ‘

Souraé)arrived in Miami. at approvaﬂauely 10 a.m.C-S:S

‘erdad' ‘n wﬁnqrero to -furnish
travelcd to the "'Replica" (:Qj

'ECIANA had ea”“zgf)repﬁﬁtea.(éj

) Cuban Intelligence. B
1sT0 thet VECIANA now states thai] ALDEREGUIA 1s£ST

REDONDO, who. according JCEbe sovr%f] are hoth(?sgj

-of,f%epllcd”’nemspapar
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S Whlle at 1he ."Replwca” neweoaper OfflC , @_he source CSJ} '
_'was told +hat cne BERNARDO VELEZ, who1ls leportedly "one of - = . O
~ JIMMY CARTER's pecple,'" tocld MAX LESNIK.that He had been told

in vaahlngton that,AuDERLGTIA was working for the Cuban Gover
“ment, our e stated- thaﬂjlt appeared that ROGER- 'REDONDO had

about ALDEREGUIA's connection w1th the Panamaian:

_'Gov ment Scurce stated théi}RhDONDO was at one time aCjS:)

'Fapualv in an-anti-Batista organization known as the Segunda
. Frente (Seccnd Frcnt) ~Source ‘learned- théE]ALDhRnbUIA 156:5:1
“almost always present a the_”Rep;lea” newspaper offlce in

Miami, Fiorﬁua ) - : -

v

VECIANA 1equc=sted that the source Jtell the CUIS 1:1[53

C:Mex1co ‘City \that members of the Coordinaci®n de Organizaciones ;j,

"Revolucion@rias Unidas: (Coordlnatlon of United Revolutionary -
'Organizations). (CCRU)4Lrequent1y come to "The Little Havana”t

- Welfare Office in Miami ‘and that it is believed. that CORU
- gets money from that office. C@ource stated thai}one RAFAEh(fﬁg)
- VILLAVERDE _is currently in charge of that office. gngCIAVA
.[étatea'th?t CORU members LEDO, CASTILLQO, GASPAR JINMENEZ
“OROZCO haVe been segn at that oftice. CﬁECIAhA requestec Ry

at the. source a]°§;§e1” time 'CUIS that he had heard thaup NQ

“ALDEREGUIA is. currendtly working:for the Panamanian Government .
[Ep addition, VECIANA asled the source. to adv1sé]CbIS that G§J
Arecentlv ORLANDO EBEOSCH was interviewed on a radio program

and he was encoursging action against the Venezuelan Govern--
ment. Source'was to further édvise the CUIS that BOSCH, who S:)
desired a speedy trial imn Vewnezuela, had gotten word tc CORU
"that if he did not get = tirial soon that CORU would take action

and pilace a bomb zgainst some Venezuelan property. This
"bomb would be designed to cause very littie damage and no
- injury to anyone.  ILf the Venezuelan Government did not act

with dispatch regerding a speedy trial for BOSCH, a second -

bomb would be placed by CORU which would cause conelderao]e
damage tQ_ Venezuelan property. Cﬁounce stated that VECIANA C?5:3
“felt that)in lighi of the BOSCH trial matter, the Cubans might
‘attempt To get the Venezuelan Government to expedite that

trial. AT o 5" i R :
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1r11nes Fllghtc%4l
,t 3 p m. and arriving atCﬁex;co Cléi}at 5 p m. ‘ S
by no one at_the: airporxt and wen{_to his room,l5_J_-
.Dlplomatlco Hotel " 1n(ﬁex1co C1t§;} At “7:20 p: '~§”}-
_taxi to the“middle of town .and, then another .to €
meting place with the CUIS. CEpurce stated thﬁijC:S;)

déstined. ((He- stated that Jhe went to the Metro Stop ’olij)and(fgj
saw people across the street. e stated that. he walked throughC
a tunnel and then’ Ietarned to- e center of’ the sidewalk where .

this was ‘a maneuver to avoid easy detection of wherigée was

- he was met by CARLOS,(whow he had prev'lr)usly met:D and:. ano+her§ 3

Cuban indiwidual. Source stated th@EJCARLOS .was.wearing a &

13},dark jacket, o blue T-shirxt under the jacket, .dark. pants. a%% :]

carrying a small handbag(in which there was a gun. Source

.stated. th@i]tlp -other. Cuban.. vas & white- male,,appr0x1matelj

28 vears old, weighing 150, 8" 1all, and having black ha?r

: =fworn ‘medium ¥ength and- partec on the rlgh side which-was-

.., of the iw

combed down'. This individual who was referred to as RAUL, hld
no sideburns, mo mustache and was wearlng white~rimmed glaqseo
He was drcasnﬁ with a light jacket, white shirt with a collar,
and dark 'panis. RAUL, although he did not smoke, often had a
black cigargtie heolder in his aouth. He carried nothlng in
bis hands “Hource belleved thE)CARLOS was the apparpn 1eaderCii3

1@§0ﬁ%ﬁe advised_that his sister from Cuba, AMALI@] aldCTS:B
travel to Mexico.Citi)to-be with the CUIS during their meet with
source, Source wag]told by CARLOS that they did not want :
siste%]invclved in his affairs with the CUIS and, therefore,

did not come to meet him as was previousiy arrangeq:KS)




N %ESource advised thagRAUL left CARLOS énd the sourcej] CS.:)
" and'wen' to pick up an apparéntly rented car .a short distancé
Ci R TR gway . (ﬁource stated that khis car was a 1975 light green tWO"C;i]
: Cf&jdoor Valiant. Céoufde‘noted what appeaxpd to be Jecar rental pawers in
-7 RAUL's pocket ‘withAt e works "Puerto Rico' as part of the
J : nLerlng ‘the car, CARLOS stated
sobhat,. they dld ot want SE€.:8s5 Cuban Embdssy -Carsfor;these, -
“meets for identificationiireasons. Source- ctated that thej:)ﬂfill
traveled in the automobile for pprowlmately one and cne--
‘half hours and went to-a Hotelf San Eguel: in Pyebla City. Cﬁ)

“"rental fir 'namé” Up"

He stated that theyﬁtravqled out offMevico. City Yn the prresswayc-

and in Pueblé:ywe off aq:geforma Venue, proceeded two

blocks™and then right for two 010ﬂ's Cépu”ce stated that CSD

‘the HotelC@an Miguel apoeared very run down and thlrd clag Cﬁij

(He stated Thaﬁ)the JIS had aoﬂarently rented .two. rooms C;S;D»

one on the ound L;oor and thw other on the first floor
'i-:-.‘}':ROO- Flef T i ; i i

B et ~Upenentering  the uan“hlgue:}Hotel' “the sourgg]mef'C?““:“”
a - wh:tp Cuban male (who was. Jntroduced to-him as| HECTOR. HECTOTC:S]
was approximately 45 vears of age, '6" tall, weighing 185 .
pounds, having dark eyes and sllghfiy gray bla"k hair, which
was combau'OLvaAghL backs- HECTOR wore no glasses and had no -
mustache nor beard. Cgomnce understood HECTOR to be)a televis¢un(:iJ
and videotape technicianw’ ( CARLOS told source_ that|HECTOR calm(:5
. from Cuba and worked with the CUIS. in. Cuba. (:ﬁpon entering the ...
ground floor room, the spnrce ‘noted an automatic pistol lying
on th%:§ed and he undersitvod that this pistol belonged to

HECTOR.\ s}

Source advised that up to this point in conversation
with RAUL, the latter had talked a lot about the good times
‘that he recently had on a trip to the Soviet Union when he
accompanied FIDEL CASTRG. there. He stated that the Cuban
delegation enjoyed many . big pa rtles in Russia and there was
an abundance of *eer, védka and Russian women. RAUL felt
-that the Russian people cved FIDEL CASTRO. Source, stated
that while enroute to tiw San Miguel Hotel, CARLOS advised

. the source that JGRGE sguds his regards to the source. Source
-~ stated that JORGE s "The General," who has previcusly met
with the source om:recent meets. S) ‘

e Tl
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P e In;t e ground . flbor zoow of the. hoTe th@-* urcb
’mef anofh@r Luhan who was 1nbrcauced to hlm as, SANIA‘“" Soarbo
“described him" as a Mulatto, who had Negro Leafurew.' He
is 5'8" tall, w ighing. approx:matelv 160 po undb,m40 ‘years of
rage: and has- olapk h;nky ‘hair.*#Source stated. that SANTAYA
works for the. Cab hxﬁmbau;y"‘ TMehle ley ‘S o

A

'-Whlle-enr ute to the ban Mlguel Hofei;) “RIOo 5:5:3
;menfloned to the sourcelthat the CUIS-had wanted (to: maoke- aCZ&J,

videotape ©f a contact with the source and to . later show ' L
: h%:]only to.. 'IDEL;CAS O~andiother=nigh-ranking Cuban
Government officisls. Scurce agreed to’ this. Sourcée noted
"in the rocm that a VJdeota“e .camersa jwhlch app@ared to be a
Sony- product, was mounted on a. trlyod o a table and a
microphone placed just off to the side of the table. - Source
D - stated that the video machine was black and white in color._
w10 7 and that he understood the fllmlng wou]d also be in klack

' E ‘and wh té:XC:S;)'-%i””’;-' . ;_y o o . LR Pl B o

CE’lOT tc the v1deutdp1n of the source
sen :conversatiohs Concerning MANOLO RAY. 2 =5 )
CARLDS told nim L*'T'“u_‘g the source's sxst*r wab~reoeutly
" in Puertd Rico duriig January,’ 1977, RAY had told her that
~he wao,lnte:es ed in'meeting the FUIb "RAY had Tatea at’
that time that he would be sending a letter to the socurce's:

sister in Cubsa. Suurce understood that RAY would be making

3 ‘2 meet with ‘the CUIS 'in the near future Source stated that
i it dppbarec that the CUIS wanted no covnec+lon between the

~1 + 5

e ‘source’'s sister and RAY. Also, 1n conversatiqn prior to the

had come from Cf&;]
1977, arriving (f&j

. videota 'ng: bARLOo
"Cuba -to( Mexico City
very late.

advised the_sourcevbhap

‘-5LCRE1




o géfurge adv1sed that Drlor t@ tke v1qeotap1ng, AUL"'
.and SANTA ‘the..room ,and apparently -wént upstairs to :
Room 102 to sleevw. Source stated that be'aat alone at the-
Jfable upon whz" the v1deotape machlne ‘was. mounted ‘and CARLOS
asked him &7 of- questlon s.- This tdping, in which three: -~
. _Ireelq were took one hour and 2u,m1ﬂute< . Source was:
- omicasked aboutthis 34m11y situation® in ‘Cuba™” bbrore F]DEL CASTRO

- took over : ‘ sked aoout hlS Rhoughts on tbe Batlsta
‘Regime in & N SR about his” present
family sitdation “in and. out of CuUﬂ ‘He -wag asked about C:SLB

whet political movements he had been a member of, and he .
- responded with Alpha 66 and Escambrey. [When qupotloned about(fﬁﬁjigw
“*"Alpha 66, the source told the 1nTeTV1@wer that in" 1964 )he
- had he]ped :Cuban,exiles and arms to pass through PuerTto Rj co
to Santo melwg'_tu be used against Cuba. ((He stated that (:53
during that year he had helped approximately 28 individuals -
and that 311 butsfour of those individuals had returned He
.-stated that the. Oth?rufOUI.Whﬂ made nh to.Cuba, were now-in Zfs"

“Cuban’ nvlqous." z comments about his

,,gpart101paLLon_1n an.as54ssxﬂwtlon.A,tempt of FIDEL CASTRO

.in Chile in 1971, (and the source di¥d. He was asked téj(:ﬁ!]-’
'"dommentvon.theyv-Wassinatiwﬁ”af.iGHN F. KENNEDY in 1963 and

about his contac and knowledge of ANTONIO VECIANA. The

- interviewer wanted to know WECIANA's position with the U.S
Embassy in Bolivii . in 1971. [He was asked to comment ubOUL(:S:j

.a Mr. BLAIR and KAIL, who were repcrtedly employees of =
the U.S+ Lm‘assyj a Cuba during the takeover of the Cuban
-Government by FIIEL CASTRO. ' The CUIS suspected these o
individuals of beiang associated with the U.S. Central Intelllgan

Agency and asked the source that .if he krnew where they are

now and if he had esver contacted them at the D.?l Embassy

" Source was guestioned about his pa wrticipation. inlanother

place
1961 in Havana, Cuba. Source stated that)at that time C? :j
VECIANA, BERNAE DRADRE E\(énc bélbrlo to kill FIDEL CASTROCTi:J
with a Ba zocka. (Ef stated th@i}an apartme nt was rented on(C S
Mission Streei .int.Havana, Cuba, by VECIANA's mother- 1n ~-law
Cﬁource stated tha:ltnbv waited nine months for TIDEL ASTD3C753
to appear at.a public gathering at the Cuban capitol which_was _
s only one blouk away, but[ipeir_operatioﬁ)had_no.succ ess., Cﬁe éﬁj
: " stated that JPRADRERES had hired two otheérs to fire-
- T ‘ the Bamookz and (later they reported *h@ﬁ] .t was too Jld and C:S
; not fuﬁetimnll‘ Lource stated . thaf:kth Bagz coi;d,whicn wa L:j'_
cused againgt R, - had beaAn hldden until the time of the

assassination attempt of FIDEL CASTRO wzifh too




'CQG«hlch he %

-53 They asked \-he
(

_aFornmertloned ssaSSLmatlon attempt (éource added thag)thec

“Cuban Government found out  eabout this abssassination atteript

“about. ‘two.months aft@ﬁ the above-menticned individuals.

S inﬁthe mldtvl f"the %wtel room, because Lhe Bazopka,was_'
© . leftidnthe.rooo. ' SIS - o

s 11 O askmd(%he bouroé)to send a mnssage to FIDELC?
‘CASYTRO wandscommint . on “what he thought- about the possikbility:.
.. of renewed .iélations between the Unitéd States and Cuba.
Source stated that mamy Cubans wanted to return to Cuba for
‘family reasons and. ‘that many Cuban @xiles are still, however,
hostile against the FIDEL CTASTRO Guwernment. AsS a message
ng}to the Cuban Garernwent,CEwhrL stated tha-’g;lh'Q was sorry. that
he did everything:against CASTRO amd that he wanted to come -
back to Cuba:'sometime to-visit and: that he would also like
help the Cubfn: Government. The intérviewer asked &Ehne Cs :)'
L qournélhow he felt about. working with the CUIS contacts
(6 that "he had met ‘in rocent munphc%?nd(:purce ‘reported favorablg
_about these individuals Céuulc&J,AS asked to commeht abou '
“the Cuban Revolution dnd higs working with the CUIS. (Source S
 told the interviewer- that thlngs appear to be good in Cuba
and that evoryovvzls raceLVLn free education and medical
treatment.. ;or*rﬁ added that)he Has never lived under(:S
Ccommunism = could not make a well considered statement
C@ about it. ~ctated in the last segment of the Lapfj+hey
presented 1 arge blow-up photographs of photographs
ior given to them)which concerned an Alpha
ias, Texas, in 1963. There appeared in the
ial answering description of LEE HARVEY OSWALL
» ource in front of the video machine{to point ¢
which ind*v:dual in the blow-ups could possibly be LEE HARVEY
OSWALD. There was no other comment made about these pictures.
~There were no other questlops made(énd at that p01nt the[?i)
Vldﬂotanlnq ends
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o st 3 e D m;[éur¢ng the abov&-taplng, tne*source felt tnat nc, stij s
LS 'was véry convincing -and that he cgmﬂlacross as: giving- h»neft,A_
_gForthrlght respoases.  Hé stated that.after the taping\they -
"showed him approximately 20 0 25. plctuLer'oL Cuban. x1¢es '
-and requegted that he identify the individuals on’ the " _j'
. photos. (?ource stated tna%jthese phutOo vere guite old and C:S L
. that 'several had same names. on: the back- aL*houcn they were- -
'*different -ndlv1aua¢ % "The CUIS” reguested that he 1dent1f
'anyone hescould . in. the qroup of photos. Cgource stated that]
“he saw FRANK ‘CASTRO, & current CORU mambpr, among: the grouD
of photographs. -

T

: Czn conversas:ion aLt€f the Ld03n523CA LOS nentloned C:S:}
that CUIS knew that Mr. BISHOP, who w&s referred to in
recent conversation between the source and the CUIS, was an
-individual’with the*name of DAV PdCLLY or PHILLIPS (phonetic).

d CARLOS advis ed that he would ask hl% quperloLq _

for gthLZO 0003yican which had been earlier requested. by C:S;J
C}hg ‘source.) H 1dv1sed(£dy cOH"Cé}fbdt he has not had an
opportunity to talk .with his supe¥iors about +he matter. -

CARLOS added that h@ would like to send(source Yo Cuba . tor(js:]
three or four days of training and at that time he could
"meet FIDEL :CASTRO and ®mther. Cuban Government leaders.
was suggested bY'CARLOM that(@hc :oa’méjuuulu travel from(:sz}
Jamaica or Flgrida in =a boat,alone, éud the source strongly CS:J
! . . stated that ho vould newver travel by such a means. The '
nature of the training.was not discussed. CARLOS advised
that the CUIS would like him to travel to Florida for
a three ox four day pemiod and mix w1tn CORU members and VECIANA.

Cépurce ad71“ed that durlng one 15 minute merlod ' C?S:)-
after the videotaping the electric lights went out and there
was some consternation in the room as to what was happening.

4 - At this time the source noted that CARLOS had in his

S possession .an automatic pistol. Source advised

that he, RAUL .and CAR} , left the room-at abcut 3 a.m. CARLOS
took the tapessawith kim ‘and HECTOR and SANTANA stayed in the
room. - The gou:ccc,”C ’3S and RAUL +'rav led approximately one
-and one-half hours . Lo Mexico City and at one time, approximate
S.a.m.,.thelrWCdr 3 ~opped by a traffic patrolman as they
had gone  through.. : raffic light. CARLOS presented his
diplomatic psz “he police ofificer permitted them to gec.
- RAUL did not bi ssport with him., Source stated that
“during the: ’jﬂexico'Ciiga CARLOS czltea that he
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‘ tLv OIQLthd T ,.gn ngug;gnotel and- Lat the onin:sij;ﬂlpi
reaSOP they had used 1t ‘was .that it was: a.safer'moeLﬂn g}gc '

S than’ anvwncre@ytrx exies €itv.\ ‘Upon™ dI‘O”)plng‘GhG eourca CSJ

Csj

~CARLOS- T"questea kim to meet him and others at t he aca
Negra|Restaurant the following morning at 9 30 a.m. Csource
stated that}this restaurant is lqQcated at
Street (clcse to the(DiplomaticoJHotel).
CPthis restaurant is’ a]so toca Ted near the
. Shopping Center.

aca Negréj staurant and at this p01nt met a Cuban whom
‘he had not met before“ ‘This individual was a white male,
approximately 5'10" tall: weighing 160 pounds, having black
hair, approximately 48 years of age and not wearing glasses,
sideburns nor a mustache. This individual's hair was_worn
straight back and he was" wea“1ng a white Guaybera. C:ourco {3:]
¥ added tbai)thls individuai appeared to be a cigeratte chgin
‘"omokmr._ In addition to tiis individual, the source met ANPOS¢<:33
whom he had met _on his previocus tr1nC§o‘Mex1co City. Source
.described({CAMPOS Jas ' a ‘white male. Cuban;. 5'6" ‘talls. appromeately
35 years OFf age, weighing 168 pounds, Javing lcng black Lu¢r
Vand-anfemployee~of~the”Cuban‘Lmbassy(i?'Mexico. ‘Sourceldes:- 515:3 '
-cribedC@AMpogjas a rather fat individual. The nameCEﬁMPOgAthj(:ij
rwas alqo used in xeference te this 1nd1v1dual

A%.9:30 2.m.. ou(ﬁgy 20:)1977

Céource advised thaE)the abOV@ mentjoned ne“7CTS:)
rﬂndiviauai appeared to be in command when he, CARLOS and
i , CAMﬁog)met(Ege sour ;)for breakfast. The new‘ind’iv:‘u:lualé:‘s’J'i
. : advised(the. SOULC%}t t the CUIS would like to see him C S_}. 13
i " again in{ Kingston, Jamaica, on August IE] 1977. (He advis (1£:§
the source]to travel to the(ﬁegasus Hotel in Kingston onC?
~that date and that he would be telephonically contacted by
the CUIS. (He was Jadvised by the new individual that if he C:Sj
‘had something of an urgent 1atuvo to discuss with the curs
he could either seund a cable(to Kingston, Jamaica, or Mexico CSi)
City, Mexico. . He stated tnqv the cable would adyise that
B -Cij’m going to pickup a visa for Dr. MIRANDA PRAIEBon (given(fSi)
o date)." {The sourc jﬁwa% instructed that he would then travel
. three 8ays earliecr fhan the date menticned in the cable. He
WA S rther instructed that he could send the cable to either
é:'-‘ ; RBOQELL,'#Q Trafalgar Avenue, New Kingston, Jamaica,
) to establish a meet in Jamaica, . or to PEDRO CAMPO, Presidente
. Mazarik #554, Colonia Polanco, Mexico 5, D.F., to esgablish
a meet in Mexico. He was advised by the new individual that
in. case of an_emergency -meet in-Jamaica he-could. go:, *o tui]CSj
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{?éiaéﬁ*”deéj”iﬁ = gOtogland The CdIS-would vlenhonlcailvlisij
call him. - If such an. emergency menc was required(in Mexico
“City, Mexico, sourice w¢s adv1sed toigo to- the Metro Stgtion
ﬂViaduCtO,”;whlcn it ted ¢n Lront of & mov1e hous%jké?)

ised)that if heseuIs would like to C53-
send a. cable fro country. other than, oo
mother.! who, is curreniily residing with £ 5;}
QE'requkotlng.m_ wine be %entfﬁ *1“Cﬁ9
is a resident OI””LU;] . R

wI cgthat he conld CSj

¢r Puerto Rico by

ual would approach

of Dr. MIRANDA PRADO. "
pus statement

RANDA PRADO ] C <)

be contacted anywhere in the United St
one of their agenf“,andvthat thiS.lndIViﬁ
“him by saying, ook 1ike the broths:
Source was “insty 3sto-retort to.the
by saying '"Ves, n AsRE er is Dr. ANDRES:

.t@h‘e sourcelwas CS

wa vy hA AT Ao
a2 lp nim wita nis
ted at that time C3
and only to keepC$

ébabqut 1he

e During the course>of]th ~breal
advised that the “Wbaq Governmen
- request for af[3$20,. loan. He was instoy

;C;’Ot to do any Pusginess with ANTONIO, VEC]

' riendly with hlm CUIS asked(the
current statusic PJIMENEZ fand afy *this the VU10<C5:]
stated ‘that thev' 1k@ GASPAR )to lemwe the Unlted SL&th(iijA'
s0 that they wonl ;ab tot*enceocunter him.

a3y 4 o vyt
iis WALTS

i
-
N

Tae new sjual mentloned above. asked(@he sourcé} Sf%

1LC:ENA (MARTA). A J:who had_resided from 1963 to 1966 Cﬁ;
the gecond floor . gource's 10Ub€<i§ Rio Piedras, Pucr*uM
Rico:)had in.any W sn'conncctsd ‘'with the U.S. Central
Intelligence Aaency - He was qugstioned about her background.
According to(the source, ACEVEDC Jhad lived with her s sfer(fj
on the second floor 01<ih@ source 's thome and that both were($
Cuban exiles and e \rs..cgpur 23 furnished the CUIS no C 3
pertinent dnformaty soncerning EVEDO. He advised only(S$.
that)the two siste i"moved in 30’6 to an apartment in
Boringuen Towers - irce, Puerto Ricoy and that NENA
currently works s o Puertoricano de Ninos and that

_ the sister . works flamirez Comercial. Source stated that (:5:)
~.in 196 (}Elé)wa@* some” way affiliated with Alpha Db'C;S R




4 A Kgouree adv:sed th%:]at'ths\po;nb,;PAQLOq Gavo h m
92 OOO for 5. services and expenses cmr‘ stated that. in ‘
August, lQZij he would have more money for him.  He was %E%
advised that on(Aug rust 11, 107§3 the new individual woulﬂ ;3

be-. comlng to seeg the source._ The onrq:]was told that thw

r‘UIS 1s Very happy Wlth thc Wu”k That he is ﬂQan

: Fhe source adv1sed 1hat hc ]eft +h° p oup of CUI C;SJ
,Agents sitting. at ‘the table in the res*aurant and went g
“‘directly to h1s hotel and to thé airport. - He flew back to -

San Juan, Puerto Rcig,) ¢n Eastern Airlines Flight{ 906 wh¢ch(:fj
Leparted(ﬁexigo City Jat approximately 12: 45 Pmand arrlved(:~j
C}n San uua§)a+ dQOdL 1u O' 100n that cmenlng.CS

. Upon tarﬂ¢nat10n of the above 1nterv1mw Czho Cifj

source siated that he)felt that the CUIS trusted him 100% and’

~that they have trisd him in the last six months to see if he was
honest with them. He added that he did not think the CUIS had very
, up-to-date .or gogd information copcerning the, Cuban exiles in the
“United States. (Source stated tha§3 n.example of this is ,hplaku#ér
gppreciation the CJIS has. for receivirng copies of "Replica'

magazine which is 30 easily purchased in the Un1ted State and
Puerto Rico. : - '
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